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Z Á P I S 

   

 z jednání kolegia děkana  

             dne 23. února 2022 

 

 

Přítomni: 

 

 

doc. Kříž, prof. Musílek, doc. Trojovský, dr. Musílek, doc. Hubálovský, Ing. 

Kostrová, dr. Studnička, dr. Lipovský, Ing. Svoboda, dr. Cimler, Ing. Mour-

ková, doc. Bogusch 

Hosté: dr. Klicnar 

Omluveni: 

 

Bc. Skoupilová, prof. Kuča, prof. Krejcar. 

Program: 1) Informace z kolegia rektora (doc. Kříž) 

2) Informace z oblasti tvůrčí činnosti (doc. Trojovský) 

3) Informace z oblasti zahraničí (prof. Musílek) 

4) Informace z oblasti studijní (dr. Musílek) 

5) Informace z oblasti rozvoje (doc. Hubálovský) 
6) Informace z oblasti ekonomické (Ing. Kostrová) 

7) Informace z projektového oddělení (Ing. Svoboda) 

8) Různé 
 

Pan děkan doc. Kříž zahájil zasedání kolegia děkana.  

 

Kontrola úkolů z minulého kolegia: 

1. Motivovat alespoň dva studenty z každé katedry, aby vyjeli na Erasmus mobilitu na min. 

dvouměsíční pobyt – trvá. 

2. Svolat schůzky Rad studijních programů – splněno. 

3. Zkopírovat a upravit předměty na nový akad. rok 2022-2023 ve STAGu – splněno.  

4. Vyjádřit se k uspořádání letní školy 2022 – splněno. 

 

K bodu 1) – Informace z kolegia rektora – doc.  Kříž 

• UHK se zapojila v rámci NPO k řešení problematiky mikrokreditů – C1.  

• Proběhne schůzka s proděkany k PPK 2022-2024, kde bude projednáván finální seznam 

vybraných TOP, semiTOP a českých nakladatelství, poté bude zasláno děkanům k odsou-

hlasení.  

• Probíhá příprava projektů v rámci NPO, řeší se problematika dvojího financování, zejména 

překryv s PPSŘ.  

• Probíhá sběr podnětů k úpravě stipendijního řádu. 

• Na příštím kolegiu rektora bude předložena k projednání sebehodnotící zpráva určená 

k institucionálnímu hodnocení ze strany EUA.  Čeká nás hodnocení IEP, hodnocení pro-

běhne ve dvou etapách, první etapa v dubnu, druhá v červnu, PřF má dubnový termín.  Je 

nutno nominovat pracovníky a studenty do jednotlivých bodů, které po nás hodnotící pa-

nel chce, panel je 4členný, oborově se nám moc nehodí. Doc. Kříž sdělil, že tabulka se zde 
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navrženými pracovníky a studenty bude vložena do Teams pro doplnění navrhovaných 

osob a poprosil vedoucí katedry o doplnění nejpozději do pondělí 28. února – viz úkol. 

• Strategie vědecké organizace UHK není v tuto chvíli finalizována, PřF má naplánováno im-

plementovat rektorátní strategii do našeho strategického záměru.  

• Po přestěhování FF zpět do svých prostor se do budovy E nastěhuje děkanát PdF, do bu-

dovy E se na přechodnou dobu nastěhuje ZŠ Hučák.  

• Předpokládaná celková výše podpory na specifický vysokoškolský výzkum na rok 2022 je 

11,5 mil. Kč. 

• Byla vyhlášena druhá veřejná soutěž programu Národního centra kompetence TA ČR. Pro 

PřF není tato výzva relevantní. 

• Bylo odevzdáno přes 25 průběžných a závěrečných zpráv k projektům. V rámci TA ČR 

GAMA 2 proběhlo ukončení ročních etap s průběžnými a závěrečnými zprávami.  

• Děkanům byly rozeslány zápisy z obou dnů podzimního online jednání Mezinárodní po-

radní komise. 

• V rámci rozpočtového provizoria MŠMT nelze nyní finalizovat přípravy rozpočtu UHK, čeká 

se na ukončení rozpočtového provizoria MŠMT.  

• Rekonstrukce bufetu na budově A proběhne v průběhu letních měsíců. 

• Od 1. března se uvolňuje zákaz pořádání hromadných akcí pořádaných UHK, dne 

23. března proběhne udělení dr.h.c. Marku Ebenovi, 12. dubna proběhne Akademik run.  

• Finanční prostředky na stipendia pro doktorandy, kteří si kvůli covidu prodloužili studium, 

se řeší s MŠMT. 

• Proběhne schůzka děkanů a koordinátorů NPO, kdy bude nutno u specifického cíle A4 

nastavit mezifakultní spolupráci. 

• AS UHK a Ekonomická komise UHK byla upozorněna na nesoulad u vyplácení odměn za 

uměleckou a vědeckou činnost napříč univerzitou. Bude dále řešeno. 

• Proběhla obhajoba CRP projektů za rok 2021 za účasti řešitelů. 

 

Doc. Kříž 

• Informace z krizového štábu – stále platí příkaz nošení respirátorů při výuce pro studenty. 

Ukrajinský krizový štáb – máme první konflikt mezi studenty, kdy na sociálních sítích ruská 

studentka napadla ukrajinskou studentku – bude řešeno na rektorátní úrovni.  

• Mezinárodní evaluační panel – za PřF bude Taksu Cheon, prof. Gunn-Moore ze Skotska a 

prof. Agricola z Německa, osloven byl také prof. Hilszczanki, tento nabídku odmítl, dále 

byla oslovena prof. Libik-Konieczny z Polské akademie věd, za kybernetiku oslovil prof. 

Sancehze-Azofeifu, tento se zatím neozval – zajistí doc. Hubálovský. Připravuje se rozhod-

nutí děkana. 

• Dnes proběhne schůzka se zástupci AMIRES, s kterou jsme uzavřeli smlouvu, tato nám 

poskytne servis k přípravě projektů Horizon.  

• Ve dnech 16. - 17. 3. proběhne AMAVET festival vědy a techniky v Pardubickém kraji, za 

PřF dne 17. 3. předá ocenění dr. Musílek, hodnotitele za PřF dne 16. 3. navrhlo kolegium 

dr.  Coufala.  Soutěž proběhne i v Královéhradeckém kraji, a to 24. 3., hodnotící komise by 

zasedla v zasedací místnosti PřF, požádal VK o nominace porotců - viz úkol. Otevřela se 

otázka motivace soutěžících studentů v případě, že nastoupí na PřF. 
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• Dne 16. února 2022 proběhla Vědecká rada PřF, tato navrhla rektorovi jmenovat docent-

kou dr. Černou z FIM a docentem dr. Tomáše ze ZČU, rozběhlo se nám jedno jmenovací 

řízení. 

 

K bodu 2) – Informace z oblasti tvůrčí činnosti – doc. Trojovský 

• Proběhla schůzka s panem prorektorem prof. Krejcarem a Ing. Hrůzovou ohledně proble-

matiky organizace workshopů každých 6 měsíců s postdoky UHK. Bylo dohodnuto, že 

vhodnější formou kontroly půlroční práce postdoků bude založení speciální webové 

stránky, kde by měl každý postdok natočený medailonek o sobě, následně by si pak kaž-

dého půl roku vkládalo video nebo prezentace o postupu jeho výzkumu.  

• Projekt IGRáček – máme 5 odevzdaných doktorandských projektů z PřF (celkově na UHK 

podáno 10 projektů), čekáme nyní na recenzní posudky externích hodnotitelů. 

• Byla otevřena výzva na projekty GA ČR; fakultní deadline pro odevzdání finální verze pro-

jektů je do 25. 3. 2022 do 9 h, neboť rektorát uzavírá 28. 3. 2022. 

• Byly vyhlášeny výsledky AZV projektů; podávali jsme celkově 5 projektů, ale úspěšný byl 

jen jeden projekt katedry chemie.  

• Dnes zasedá komise pro Specifické výzkumy 2022. Bylo podáno 8 žádostí o projekty s cel-

kovou požadovanou sumou financí cca 2,6 mil. Kč. Bohužel není ještě znám celkový 

rozpočet PřF na SV2022, ale předpokládáme, že částka nebude nižší než částka loňská, 

která činila přibližně 2,2 mil. Kč. 

• Data do PPK za vědu se postupně finalizují, proběhlo již kolo o datech monografií a v nej-

bližší době by měl rektorát dodat ke kontrole i články dle AIS. 

• Sestavu RIV 2021 musíme odevzdat na rektorát 11. 3. 2022, sestavili jsme finální seznam 

a zašleme VK ke kontrole. 

• Bylo vydáno RD 3/2022 - Financování vydání článků v nejkvalitnějších Open Access časo-

pisech z WOS dle AIS v roce 2022 (jen pro články v D1 a Q1 dle AIS a s dostatečně vysokým 

autorským podílem autorů z PřF). 
 

K bodu 3) – Informace z referátu zahraničí – prof. Musílek 

• Poděkoval všem, co se podíleli na přípravě žádostí o mezinárodní kreditové mobility, včera 

byly úspěšně odeslány. 

• Z rektorátu byl vznesen požadavek na Erasmus výzvu 2022, za PřF jsme nastavili stejné 

požadavky jako v minulém roce, předpokládáme, že je bez problémů vyčerpáme. 

• Erasmus – v nejbližší době cca v půli března bude vyhlášeno výběrové řízení na akad. rok 

2022-2023, je možno již studenty motivovat k výjezdům.  U stáží jsou výjezdy průběžné, 

finance máme. 

• Organizace letní školy se rozbíhá, promítl přítomným přibližné schéma, dotázal se doc. 

Trojovského, zda by bylo možné posunout termín o týden dříve tak, aby se začínalo již 

18. 7. 2022, doc. Trojovský odpověděl kladně. S Mgr. Vávrovou domluví propagační věci, 

přihlášky do konce dubna, předpokládáme celkem 120 lidí na 4 druhy letních škol, přijíž-

dějícím studentům budou hrazeny koleje, zadávali jsme na koleje požadavek na 120 lidí, 

případně zajistíme ubytování na kolejích UK.  Dotázal se pana kvestora na stav ohledně 

rekonstrukce kolejí v letních měsících, pan kvestor sdělil, že se budou ve sklepních prosto-

rech předělávat rozvody tepla, studené vody a odpady a může se stát, že bude odstavena 

dodávka vody, nebude to po dobu celých prázdnin, ale pouze třeba dva tři dny. Požádal 
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o termíny a počty lidí, aby mohli přizpůsobit harmonogram stavebních prací, aby se to 

ubytovaných dotklo co nejméně. Prof. Musílek panu kvestorovi pošle požadované. 

•        Course catalogue 2022 bude zveřejněn v nejbližší době, poté bude přístupný na webo-

vých stránkách UHK, předpokládá se i tištěná podoba. 

•        Dotázal se doc. Trojovského na informaci ohledně zapojení dr. Vízka do projektu KA2 Eras-

mus strategický partnerství.  Je nutno se s ním co nejdříve setkat a prodiskutovat 

podrobnosti. 

 

 K bodu 4) – Informace z oblasti studijní – Dr. Musílek 

• Ohledně začátku nového ak. roku 2022-2023 sdělil, že dvě fakulty by chtěly začínat 19. 9., 

dvě fakulty o týden později 26. 9., i my jsme preferovali pozdější začátek, FF a FIM sdělily, 

že není vhodné k předvánoční době, aby semestr končil 23. 12. Proto byl nakonec rozhod-

nut začátek akademického  roku 19. 9. 2022. PdF by se měla v podzimním období 

stěhovat, pokud by se nestihli přestěhovat, budou začátek semestru upravovat, což umož-

ňuje rektorátní výnos. Pokud by změna nastala, doporučuje dr. Musílek přizpůsobit se, 

abychom studentům nezpůsobili zmatky, když bychom začínali dříve než PdF. K tomu do-

dal pan kvestor, že by stěhováním neměla být PdF výrazně zasažena – stěhování z budovy 

C na E se týká děkanátu a nikoli výukových kapacit. Výukové kapacity na E jsou připraveny, 

nevidí důvod pro zkracování semestru.  

• Poplatky za studium v cizím jazyce – došlo ke změně Statutu UHK, kde se konkrétní výše 

poplatků nahradily formulací, kdy děkan příslušné fakulty zveřejní svým vnitřním předpi-

sem (formou RD) konkrétní částky. My jsme navrhovali snížit částku u doktorských studií. 

Připravíme nové RD, částky budou projednány na UKD. Prof. Musílek sdělil, že je nutno 

podívat se na jiné univerzity a je třeba být konkurence schopní.  

• Prémie pro kvalitu – přibyla dvě nová kritéria – prvním je nezaměstnanost, kdy Úřad práce 

vydává každého půl roku statistiku nezaměstnaných absolventů k 30. září a k 31. březnu, 

v nichž se dají najít počty absolventů našich 4 fakult.  K tomu kvestor sdělil, že ovlivnitel-

nost fakulty je nulová, nejsme schopni tento ukazatel vylepšovat, počty absolventů na UP 

jsou nízké, téměř zanedbatelné, na základě tohoto ukazatele rozdělovat finanční pro-

středky je neefektivní. Prof. Musílek sdělil, že UHK má vychovávat erudované odborníky, 

kteří si obratem po ukončení univerzity najdou práci, nechceme produkovat nezaměst-

nané, pak je na fakultách, aby navrhli studijní programy tak, aby k tomuto nedocházelo. 

Doc. Kříž dodal, že je to ukazatel kvality, UHK má mít takové studijní programy, po jejichž 

absolventech je na trhu práce poptávka. Druhým kritériem je ocenění a stipendia, připra-

vili jsme seznam, v němž jsou ocenění významná, mezinárodní např. pro akademické 

sportovní soutěže.  Nejsou tam lokální soutěže, lokání stipendia, pouze prestižní záleži-

tosti.  Počty oceněných studentů budou nízké, mohou být výchylky, bude se vztahovat na 

počet studentů fakulty.  

• K Metodickému pokynu k Double degree sdělil, že dle metodiky vydané právním odděle-

ním rektor podepisuje rámcové smlouvy o spolupráci dvou univerzit, kdežto smlouvy ke 

konkrétním programům podepisuje děkan v souladu s rámcovou smlouvou. 

• Doc. Hromadová informovala, že byly projednány kontrolní zprávy PdF, které se nás týkají 

v našich specializacích, tyto kontrolní zprávy byly vzaty NAU bez připomínek.  Na NAU 

jsme odeslali žádosti o prodloužení, zpětnou vazbu zatím nemáme. 
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• NAU se domníval, že k Double degree budou dávat žádosti PdF, PřF  a FF a čekají, až to 

bude pohromadě, doc. Hromadová jim sdělila, že každá fakulta podává sama za sebe.  

• Katedry by již měly mít ve STAGu nakopírované předměty, již se mohou kopírovat studijní 

plány, doporučuje katedrám, aby kopírovaly plány až ve chvíli, kdy mají nakopírované 

všechny předměty (i z jiných fakult). Sdělil, že vedoucím katedry dá vědět, zda má vše PdF 

hotové. Požádal vedoucí kateder, aby studijní plány nakopírovali v časovém rozmezí od 

10. 3. do 31. 3.   – viz úkol. 

• Studenti si ztěžují, že se jim v rozvrhu překrývají předměty. Jedná se předměty dvouobo-

rových učitelských studií, kdy se většinou jedná o vzácné kombinace, kde to bohužel lépe 

narozvrhovat nelze. Nemělo by se však stát, že se v rozvrhu překrývají předměty v rámci 

jedné katedry a dodal, že rozvrhy jsou dostupné z venku, nevypadá to dobře, když je pak 

výuka jiná. Apeluje na katedry, aby se dva povinné předměty nepřekrývaly.  

 

 K bodu 5) - Informace z oblasti rozvoje – doc. Hubálovský 

• Dne 16. února proběhla VR, kde se projednávalo plnění Plánu realizace strategického zá-

měru za rok 2021 a Plán realizace strategického záměru na rok 2022. Obojí vzala VR na 

vědomí. Sdělil, že 2. března bude zasedat Akademický senát PřF, kde by měl být Plán rea-

lizace strategického záměru na rok 2022 schvalován. 

• Podařilo se dokončit závěrečné zprávy plnění IP za minulý rok. 

• Připravujeme podklady pro výroční zprávu UHK, obdrželi jsme podklady – tabulkou i tex-

tovou část.  Požádal přítomné o součinnost a to do 6. března. 

 

K bodu 6) – Informace z oblasti ekonomické – Ing. Kostrová 

• V posledních dnech probíhala účetní uzávěrka hospodářského roku 2021. PřF opět skon-

čila s kladným hospodářským výsledkem v hlavní i doplňkové činnosti v celkové výši 140 

tis. Kč. Do fondu provozních prostředků jsme převedli 1 mil. Kč. Celkový stav fondů 

k 1. 1. 2021 byl 10,5 mil. Kč a k 31. 12. 2021 dosáhl výše 8,5 mil. Kč. V r. 2021 ale naše 

fakulta uhradila z fondu provozních prostředků a FRIMu 2,5 mil. Kč za spoluúčast na re-

konstrukci kolejí, bytu Zieglerova a budovy FF. 

• Univerzita se nachází ve stavu rozpočtového provizoria, bude k tomu vydán rektorský vý-

nos. MŠMT zatím posílá měsíční zálohy ve výši loňského příspěvku a dotace na RVO a SV. 

Schvalování rozpočtu na UHK se nyní předpokládá až v červnu letošního roku. 

• MŠMT zaslalo pro rozpočet 2022 VŠ zatím jen data. Započaly tedy intenzivní práce k jed-

notlivým ukazatelům zaslaných dat. Včera proběhla schůzka tajemnic s kvestorem, který 

okomentoval předkládaný nárůst rozpočtu rektorátu ze 106,4 mil. Kč v minulém roce na 

121,7 mil. Kč v letošním roce, tzn. o 15,3 mil. Kč více (z toho 8 mil. energie, 2 mil. nárůst 

mzdových nákladů a 5,3 mil. Kč ostatní náklady a náklady na budovy).   

• Kvestor doplnil informaci k energiím, kdy i ostatní školy jsou na tom podobně. Sdělil, že 

každým rokem společně s ostatními 14 vysokými školami soutěžíme energie na komoditní 

burze Kladno, kdy nízké a vysoké napětí se soutěží odděleně, zbylých 12 vysokých škol si 

soutěží samy.  Dodal, že vysoutěženou hodnotu bohužel společnost Lumius nebyla 

schopna dodržet a zkrachovala, proto jsme spadli pod DPI. Tato situace se neprodleně 

řešila, opakovaly se aukce, my jsme poté odstoupili a zajistili si sami dodávku energií od 

Innogy, kdy však je dodávka zasmluvněna pouze na rok 2022. Aktuálně se připravuje 
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aukce, která zajistí energii na rok 2023, zvažujeme, zda půjdeme zpátky do konsorcia či si 

zajistíme energie po své linii.  

 

K bodu 7) – Informace z projektového oddělení – Ing. Svoboda 

• Informoval o stavu přípravy projektů do výzvy pro VŠ v rámci Národního plánu obnovy. 

Projekt je celouniverzitní, aktuálně řešíme dvě části, specifický cíl A, kdy připravujeme po-

řízení IT vybavení pro online výuku, nový SP zaměřený na oblast regulace zdravotnických 

prostředků a kurz CŽV ICT koordinátor. Dohromady máme požadavky ve výši 12 mil. Kč na 

tyto tři aktivity, zatím není rozhodnuto, jak se budou peníze mezi fakulty dělit. 

• Samostatná část – příprava nového SP Biologická chemie v rámci specifického cíle B, zde 

máme požadavek na 25 mil. Kč, významná část je určena na investice do přístrojového 

vybavení. Drafty projektových žádostí byly odevzdány na rektorát, do 28. 2. bychom měli 

dostat zpětnou vazbu a následně do 4. března bychom měli zapracovat připomínky z rek-

torátu. Dále bude celá dokumentace po schválení Správní radou UHK odeslána na MŠMT.  

 

K bodu 8) – Různé 

• Dr. Studnička připomněl, že ve středu 2. března 2020 se od 14:00 h v zasedací místnosti 

koná zasedání Akademického senátu PřF a následně pak od 15:00 v aule zasedání Akade-

mické obce PřF. 

• Dr. Lipovský sdělil, že dne 10. 2. 2022 se konalo zasedání Sněmu RVŠ, jehož se zúčastnila 

i ministryně pro vědu, výzkum a inovace Mgr. Helena Langšádlová a ředitelka odboru kon-

cepce a vedení OP MŠMT Mgr. Aneta Cajthamlová, která prezentovala informace týkající 

se stavu přípravy OP JAK.  V usnesení k tomuto bodu RVŠ požádá MŠMT o maximální zjed-

nodušení administrativy a snížení byrokracie spojené s přípravou žádostí o projekty, jejich 

realizací a udržitelností. K tomu dodal prof. Musílek, že všichni apelují na snižování admi-

nistrativy, nicméně opak je pravdou. K tomu sdělil dr. Lipovský, že by rádi administrativu 

snižovali, tlačí je však kontrolní orgán. Mimo jiné se debatovalo o kauze prof. Vojtěcha 

Adama z Medlovy univerzity v Brně a přijalo se usnesení, kdy Rada vysokých škol vítá vy-

vození osobní zodpovědnosti prof. Adama v souvislosti s pochybeními v jím 

garantovaných publikačních výstupech. Doc. Kříž sdělil, že prof. Vojtěch Adam byl členem 

naší vědecké rady, dne 3. února podal rezignaci na členství v naší vědecké radě, v sou-

časné době máme 30 členů vědecké rady.  

• Příští kolegium děkana se bude konat 9. března. 

 

 

 

 

Úkoly:  

 

1. Motivovat alespoň dva studenty z každé katedry, aby vyjeli na Erasmus mobilitu na 

min. dvouměsíční pobyt – doporučuje se vyjíždět přes prázdniny (červenec srpen) 

Kdo:   vedoucí kateder   

Termín:  do odvolání 

Komu:   Mgr. Holubové, prof. Musílkovi 
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2. Nakopírovat studijní plány na nový akad. rok 2022-2023 

Kdo:   vedoucí kateder 

Termín: nejdříve 10. 3., nejpozději do 31. 3. 

Komu:  --- 
 

3. Nominovat pracovníky a studenty do jednotlivých bodů tabulky – EUA 

Kdo:   vedoucí katedry  

Termín: do 28. února 2022 

Komu:  Teams – doc. Křížovi 

 

4. Nominovat porotce festivalu vědy a techniky AMAVET 

Kdo:   vedoucí kateder 

Termín: do 11. března 2022 

Komu:  doc. Křížovi 
 

  
 

 

 

 

Zapsala: Bc. Ilona Lankašová                                                                     

 

 

 

doc. RNDr. Jan Kříž, Ph.D. 

děkan Přírodovědecké fakulty UHK 
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